                                                    

Περιλαμβάνει αρσενικά και θηλυκά. Τα αρσενικά λήγουν σε –ης και σε –ας
	
	ενικός αριθμός

	
	

	ονομαστική
	ο Ατρείδ-ης
	ο ποιητ-ης
	ο νεανί-ας

	γενική
	             -ου
	            -ου
	           -ου

	δοτική
	             -η
	            -η
	           -α

	αιτιατική
	             -ην
	            -ην
	           -αν

	κλητική
	             -η
	            -α
	           -α

	
	πληθυντικός αριθμός

	
	

	ονομαστική
	οι Ατρειδ-αι
	οι ποιητ-αι
	οι νεανί-αι

	γενική
	              -ων
	            -ων
	            -ων

	δοτική
	              -αις
	            -αις
	            -αις

	αιτιατική
	              -ας
	            -ας
	             -ας

	κλητική
	              -αι
	            -αι
	             -αι




· τα πρωτόκλιτα τονίζονται πάντοτε στη λήγουσα στη γενική πληθυντικού και παίρνουν περισπωμένη
· τα αρσενικά που λήγουν σε –της, την κλητική ενικού τη σχηματίζουν με την κατάληξη –α { που είναι βραχύ}, αντί  -η
· το –αι στο τέλος της ονομαστικής και κλητικής πληθυντικού είναι βραχύχρονο. Στη δοτική πληθ.-αις είναι μακρόχρονο
Θηλυκά: λήγουν σε –α και σε –η
· αν πριν από την κατάληξη –α υπάρχει σύμφωνο πλην του ρ, τότε το –α είναι βραχύχρονο και η γενική λήγει σε – ης και η δοτική σε –η
· αν πριν την κατάληξη –α υπάρχει φωνήεν, δίφθογγος ή ρ , τότε το –α είναι μακρόχρονο και τότε η γενική κανονικά λήγει σε –ας και η δοτική σε –α
· υπάρχουν όμως και κάποιες περιπτώσεις που παρόλο που πριν το –α υπάρχει φωνήεν, δίφθογγος ή ρ το –α είναι βραχύχρονο. Αυτό το καταλαβαίνουμε από τον τόνο στις υπερδισύλλαβες λέξεις, π.χ. ωφέλεια, αλήθεια, ευσέβεια. Το  -α είναι βραχύχρονο, διότι γνωρίζουμε από τους  κανόνες τονισμού ότι, όταν η λήγουσα είναι μακρόχρονη η προπαραλήγουσα δεν τονίζεται. Εδώ εφόσον τονίζεται σημαίνει ότι είναι βραχύχρονη και γνωρίζοντας τις εξής δισύλλαβες λέξεις: γαια, μαια, γραια, πειρα, μοιρα, σφαιρα, σπειρα { = σχοινί}, σφυρα {= εργαλειο},μυια. Σε αυτές τις λέξεις σε εξαίρεση με τον κανόνα το –α είναι βραχύ, για αυτό και η παραλήγουσα περισπάται
· το –α της κατάληξης στην ονομαστική και κλητική ενικού είναι μακρόχρονο ή βραχύχρονο , ανάλογα με το τι είναι στην ονομαστική
	
	
	ενικός αριθμός

	
	

	ονομαστική
	η τιμ-η
	η στρατι-α
	η θάλασσ-α
	η αλήθει-α

	γενική
	       -ης
	              -ας
	               -ης
	              -ας

	δοτική
	       -η
	              -α
	               -η
	              -α

	αιτιατική
	       -ην
	              -αν
	               -αν
	              -αν

	κλητική
	       -η
	              -α
	               -α
	              -α

	
	
	πληθυντικός αριθμός

	
	

	ονομαστική
	αι τιμ-αι
	αι στρατι-αι
	αι θάλασσ-αι
	αι αλήθει-αι

	γενική
	         -ων
	               -ων
	                   -ων
	               -ων

	δοτική
	         -αις
	               -αις
	                   -αις
	               -αις

	αιτιατική
	         -ας
	               -ας
	                   -ας
	               -ας

	κλητική
	         -αι
	              -αι
	                   -αι
	               -αι
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